Seligenstadt am Main

Kleine Gassen, malerische Winkel, farbenprächtige Fachwerkhäuser und eindrucksvolle Sehenswürdigkeiten aus verschiedenen Epochen dokumentieren die über 1900-jährige Stadtgeschichte. Diese beginnt mit den Römern, die hier um 100 n. Chr. ein Kastell errichteten. Nach dem Fall des Limes im Jahr 260 siedelten sich Alemannen an. 

„Obermühlheim“, wie Seligenstadt zur Karolingerzeit hieß, wurde am 11. Januar 815 zum ersten Mal urkundlich erwähnt. Einhard, der Biograph Karls des Großen, begann um 830 mit dem Bau der nach ihm benannten Basilika, die bis heute das Wahrzeichen der Stadt ist.

In der dazugehörigen, im Barock erneuerten Abteianlage lebten bis 1803 Benediktiner-mönche. 
Handwerk und Handel ließen Seligenstadt im Mittelalter erblühen. Es entstand eine liebenswerte historische Altstadt, der zahlreiche, umsichtig restaurierte Fachwerkhäuser ein ganz besonderes Gepräge geben. Nehmen Sie sich Zeit, folgen Sie den Spuren der wechselvollen Geschichte, überzeugen Sie sich vom Reiz und der Stimmung in „Saligunstat“, der heil- und trostbringenden Stätte am Main. Sie werden verstehen, warum man hier „Geschichte hautnah erleben“ kann.

Small streets, picturesque corners, colourful half-timbered buildings and impressive monuments show the different epochs of the 1900-year-old history of the city of Seligenstadt. 

At Seligenstadt, the Romans built a fortress in 100 AD with about 500 soldiers. With the fall of the limes 260 AD by the attacks of German tribes, the Roman fort disappeared. 

The medieval history of Seligenstadt begins with the life and work of Einhard, the confidant and biographer of Charlemagne. “Obermühlheim”, as Seligenstadt was named in the Carolingian period, was donated to him in 815 as a reward for his services. Around 830 Einhard built the Basilica, until today a famous landmark of Seligenstadt. Later he founded a Benedictine monastery, a centre of culture, with Benedictine monks spreading wisdom and learning. This Abbey was renewed in the Baroque period. In 1803, with the secularisation, the Abbey was closed and fell to the Grand Duke of Hessen-Darmstadt. 

Craft and trade flourished in the Middle Ages. Today we see a lovely historic old town, with numerous, carefully restored half-timbered houses, expressive monuments and a very special character. Take your time, follow the traces of the eventful history, breathe the atmosphere of the old City of Saligunstat, the city of luck and welfare, and experience why people are able to relive history. 

